
 

 

Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 9/2019 konaného dne 5. prosince 2019 
 
Přítomni: 

1. Jiří Maděra 8. Jaroslav Ptáček 

2. Věra Lacinová Vítková 9. Josef Herbrych (místopředseda) 

3. Stanislav Máca 10. Radek Pátek 

4. Bohumil Kovanda 11. Lukáš Bičík 

5. Bohumila Kobrlová (předsedkyně) 12. Lenka Vytisková 

6. Pavel Švec 13. Josef Matula 

7. Roman Křivánek 14. Kamil Ubr (tajemník) 
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Eva Šimečková 2. Roman Fabeš 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
4. Problematika metodiků primární prevence na školách; 
5. Vyhodnocení přijímacího řízení na SŠ; 
6. Informace o průběhu společné části maturitní zkoušky; 
7. Zhodnocení činnosti výboru za rok 2019; 
8. Plán činnosti výboru na rok 2020; 
9. Diskuze a různé; 
10. Závěr. 
 

1. Zahájení jednání 
Bohumila Kobrlová, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva 
Kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle počtu 
přítomných členů konstatovala, že je výbor usnášeníschopný. 
 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předsedkyně přednesla návrh programu jednání, který byl 12 hlasy schválen. K zápisu č. 8/2019 
nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 12 hlasy schválen. 
 
 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Členové výboru obdrželi s předstihem informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu 
projednávaných na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 33/2019, 34/2019, 35/2019 a 36/2019 
konaných v období 12. 11. - 3. 12. 2019. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze 
získat zde: https://www.kr-vysocina.cz/2019/ds-304113/p1=99820. 
 
Na základě dotazů členů výboru Kamil Ubr stručně okomentoval tato rozpočtová opatření: 

- Motivační stipendia na podporu učebních oborů – aktualizace pravidel; 
- Vyhodnocení účasti Kraje Vysočina na výstavě Mladý tvorca 2019 v Nitře – změna 

závazných ukazatelů příspěvkových organizací – návrh na provedení rozpočtového 
opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu; 
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- Vzdání se vedoucího pracovního místa ředitele Základní školy speciální a Praktické školy 
Černovice; 

- Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu – dotace 
na projekt „BIG“; 

- Soutěžní přehlídka „Lego Robot“. 
 
V průběhu jednání se na zasedání dostavil člen výboru Jaroslav Ptáček. 
 
Usnesení 18/09/2019/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 13 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

4. Problematika metodiků primární prevence na školách 
Kamil Ubr seznámil členy výboru s výstupy ze schůzky, která se k této problematice uskutečnila 
dne 11. 11. 2019 za účasti J. Fialové, B. Kobrlové, K. Ubra, M. Pavlíka, zástupců pedagogicko-
psychologických poraden, středisek výchovné péče a metodiků primární prevence. 
Bohumila Kobrlová doplnila, že poptávka po těchto službách bude narůstat. Jednání budou 
pokračovat, již je domluvena další schůzka. 
 
Ze zasedání se omluvil a odešel člen výboru Pavel Švec. 
 
Jiří Maděra uvedl, že by bylo vhodné, kdyby školská poradenská zařízení sjednotila postupy při 
stanovování specifických poruch učení, konkrétně přesné vymezení kompenzačních pomůcek. 
Žádoucí by také bylo, kdyby základní školy získávaly výsledky svých žáků z příjímacích řízení na 
střední školy. 
 
Následovala krátká diskuze, po které bylo přijato usnesení: 
 
Usnesení 19/09/2019/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
se zabýval 
problematikou řešení dopadů poruch chování do výuky a řešením případů sociálně patologických 
jevů. Výbor si je vědom, že za řešení takových případů jsou plně odpovědní ředitelé a ředitelky 
škol. Dle zpráv ze škol však počet těchto případů i jejich závažnost v posledních letech roste, 
mimo jiné pravděpodobně i v důsledku inkluze. Tato situace vyžaduje posílení pomoci odborníků 
ve školách i mimo ně, 
navrhuje 
Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy 

- Systémově včetně financování zabezpečit zvýšenou přítomnost odborných specialistů ve 
školách (např. snížení úvazku školních metodiků prevence, zavedení pozic školního 
psychologa, školního speciálního pedagoga, zdravotnického pracovníka). Dosud jsou tyto 
pozice řešeny pouze  rámci programů OP VVV, pro školy pouze výběrové. 

- Doplnit síť středisek výchovné péče alespoň ještě o ambulantní pracoviště v Havlíčkově 
Brodě a Pelhřimově a o internátní zařízení na území kraje. 

Odboru školství, mládeže a sportu Krajského úřadu Kraje Vysočina 
- Provést analýzu četnosti případů závažného akutního narušení výuky žákyněmi a žáky 

s poruchami chování. 
- Posílit finanční prostředky pro metodiky prevence ve školských poradenských zařízeních, 

bude-li to potřebné. 
- Koordinovat informace o poskytovatelích podpory školám při řešení případů poruch chování 

a sociálně patologických jevů. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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5. Vyhodnocení přijímacího řízení na SŠ 

Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál a uvedl, že oproti loňskému roku nedošlo k výrazným 
změnám. Porovnal počty žáků podle odborně zaměřených skupin oborů. Roste zájem 
o ekonomické a stavební obory, setrvalý je stav u technických oborů (z nich došlo k poklesu 
u strojírenských oborů, naopak narostl zájem o IT a elektroobory). 
 
 

6. Informace o průběhu společné části maturitní zkoušky 
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál, který obsahuje porovnání úspěšnosti studentů 
z Kraje Vysočina s celostátním průměrem.  
 
 

7. Zhodnocení činnosti výboru za rok 2019 
Bohumila Kobrlová poděkovala členům výboru za celoroční aktivní činnost. Členové výboru se 
shodli, že jim vyhovuje frekvence zasedání výboru jedenkrát měsíčně, vždy první čtvrtek v měsíci. 
 
 

8. Plán činnosti výboru na rok 2020 
Členové výboru obdrželi s předstihem návrh plánu činnosti na rok 2020. Plán činnosti byl připraven 
ve stejné struktuře jako na rok 2019, s ohledem na podzimní volby krajských zastupitelstev. Bylo 
stanoveno, že květnové zasedání výboru bude výjezdní. 
 
Usnesení 20/09/2019/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
schvaluje 
plán činnosti Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina na rok 
2020. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

9. Diskuze a různé 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 9. ledna 2020 od 14:30 hodin, v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57. 
  
 

10. Závěr 
Bohumila Kobrlová, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným za účast a ukončila jednání. 
 
 
 
Mgr. et Mgr. Bohumila Kobrlová 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Dana Vrábelová dne 9. prosince 2019. 


